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N emrég az elmúlt két év 
megvalósításairól számolt 
be a mandátumának felé-

nél járó csíkszeredai városvezetés, 
az elmúlt időszakra visszatekintve 
azonban nem mindenki elégedett 
az önkormányzat munkájával kap-
csolatban. Két önkormányzati kép-
viselővel beszélgettünk, egyikük 
RMDSZ-es, a másik megszólaltatott 
tanácsos EMSZ-színekben nyert 
mandátumot. 

„Az elmúlt két évben nem állt 
szándékomban kéretlen tanácsokat 
osztogatni, ugyanis tudomásul vet-
tem, hogy nem mutatkozik erre sem 
kíváncsiság, sem igény” – osztotta 
meg megkeresésünkre lapunkkal 
Szőke Domokos, aki a legutóbbi 
választásokig, 16 éven keresztül 
alpolgármesteri teendőket látott el. 
„Nincs igény arra, hogy az aktuális 
problémákat, az elfogadásra elő-
terjesztett anyagokat átbeszéljük, 

megvitassuk, javaslatokat 
tegyünk, módosításokat 
eszközöljünk benne. Olyan, 
mintha nem lenne igény 
arra, hogy egy önkormány-
zati képviselőnek legyen 
valamilyen tudása, tapasz-
talata” – alkotott egyfajta 

képet a csíkszeredai testület 
döntéshozásával kapcsolatban. 

Mint részletezte, előfordult, hogy 
kevés időt kaptak több száz oldal 
dokumentum áttanulmányozásá-
ra, és az is megtörtént, hogy csak 
negyedóra maradt egy fontos hatá-
rozattervezet megvitatására és elfo-
gadására. „Azt látom, hogy valójá-
ban a határozattervezeteknek csak 
a megszavazása az elvárás, hiszen 
úgymond »rendben vannak«. Én 
ezt nehezményeztem és szóvá is 
tettem több alkalommal is zárt kör-
ben, de mivel nem sokat változott 
a helyzet, közzétettem nyilváno-
san is” – mondta. Facebook-olda-
lán bejegyzésében mérleget vont 
az elmúlt két év tevékenységéről, 
és jelezte, hogy elégedetlen saját 
munkája eredményességével, ezért 
legutóbbi önkormányzati képvi-
selőknek járó juttatását jótékony 
célra adományozta.

Egy a zászló

Szőke kiemelte, ha hiányosságot 
tapasztal a szavazásra beterjesz-

tett anyagok esetében, nem tud szó 
nélkül elmenni mellette. „Javasla-
tokat teszek, és akár a nemtetszé-
semnek is hangot adok, kiemelten 
a beruházási tanulmányok, rende-
zési tervek, szabályzatokkal kap-
csolatosan – de nagyon kis ered-
ménnyel. Amikor már azt láttam 
– legutóbb például októberben –, 
hogy semmi eredményt nem tudok 
felmutatni, nem tudtam érvényt 
szerezni egy javaslatomnak sem, 
akkor lemondtam a havi juttatá-
somról, mert úgy éreztem, semmi 

haszna nem volt a közösségnek 
azon havi munkámból. Nem iga-
zán értem, hogy kinek, miért jó ez 
az állapot, hiszen egy a zászló (az-
az az RMDSZ közös frakciójában 
vannak – szerk. megj.), és ugye: 
szívügyünk Szereda” – fogalma-
zott keseredetten. Néhány konkrét 
példát is megemlített: nemrég a 
csibai szennyvízcsatorna megva-
lósíthatósági tanulmánya esetében 
voltak észrevételei a nyomvonallal 
kapcsolatosan, hiszen ingatlanok 
maradtak bekötés nélkül, ezért 
szerette volna, ha lakossági fóru-
mon bemutatják a terveket, hiszen 
ilyenkor felszínre kerülhetnek 
esetleges más hiányosságok is. 
„A Hajnal, a Gyár, az Akác utcák 
felújításának megvalósíthatósá-
gi tanulmánya esetében szintén 
ingatlanok maradtak esővíz-el-
vezetés nélkül, ráadásul vannak 
útszakaszok, amelyeket nem kelle-

ne feltörni, hiszen 4–5 éve voltak 
felújítva” – sorolta. Hozzáfűzte, 
néha kiderül, hogy valójában nem 
rosszak a javaslatai, de éppen nem 
marad sem idő, sem szándék az 
anyag kijavításra, hiszen ilyenkor 
már több példányban le van adva, 
át van véve. A legutóbbi rendkívü-
li ülésen szintén jelezte, hogy az a 
határozattervezet, amely tizenkét 
középület napelemrendszerrel 
való ellátásának pályázatát tartal-
mazta, utolsó percen került a tes-
tület elé – arra sem volt idő, hogy 
elolvassák a 70 oldalt. Korodi Atti-
la, Csíkszereda polgármestere ak-
kor azzal érvelt, hogy a technikai 
adatokat ők is későn kapták meg, 
és a határozat sürgősségét a szoros 
pályázati határidő indokolta. Sző-
ke Domokos nem támogatta, hogy 
napirendre kerüljön az anyag.  „A 
testület azonban olvasatlanul is 
megszavazta a határozatot” – je-
gyezte meg.  

Az ördög a részletekben rejlik

Szerinte fontos, hogy a közös célo-
kat, projekteket támogassa az ön-
kormányzati képviselő. „Csakhogy 
nem elég a jó szándék, az ördög a 
részletekben rejlik. Ott szokott len-
ni, ott kell megtalálni; én ezt csi-
náltam, ehhez értek is” – mutatott 
rá. A testület felelőssége fi gyelni ar-
ra, hogy az elfogadott határozatok, 
anyagok jó minőségűek legyenek. 
„Emellett feladatomnak érzem a 
lakossági ügyek és egy-két projekt 
egyéni felvállalását is – de minde-
zeknek nem látok lehetőséget, amíg 
nagyon sok a fontos, folyó ügy, és 
mindegyik annyira »rendben van«, 
hogy már nem kell senki tanácsa. 
Szeretném kellő komolysággal vé-
gezni a munkám. Ezért választottak 
meg az emberek, erre esküdtem fel. 
Bízom benne, hogy előbb-utóbb a 
józan ész győzni fog” – bizakodott.

Behajtani az ígéreteket

„Sajnos ebben a mandátumban 
sem lett könnyebb a dolgunk, 
ugyanis hárman vagyunk EMSZ-es 
képviselők a 19 fős testületben” – 
ezt már Tőke Ervin önkormányzati 
képviselő mondta, hozzátéve, hogy 
a magyarországi ellenzékkel ellen-
tétben ők el tudják fogadni a nép 
döntését, és konstruktív ellenzék-
ként viselkednek, minden esetben 
jobbító szándékkal javaslatokat 
terjesztenek a képviselő-testület és 
a városvezetés elé. „Az elmúlt két 
évben történtek apróbb előrelépé-
sek is. Itt a kulturális bizottságban 
kifejtett munkánkat tudnám fel-
hozni, példaként megemlítve azt, 
hogy Szent István napja immáron 
felkerült a város ünnepeinek lis-
tájára, illetve a szakoktatásnak 
nyújtott segítséget is ide tudnám 
sorolni. Az urbanisztikai bizott-
ságban már más a helyzet, itt van 

a legtöbb vita is. Az önkormány-
zati képviselők egy része itt nincs 
kellő információval ellátva, így 
van mit javítani a város fejlődését 
és fejlesztését koordináló testület 
munkáján” – vélte Tőke is. Összes-
ségében azonban úgy látja, vannak 
kisebb pozitív irányba mutató fo-
lyamatok is – elsősorban a kommu-
nikáció terén. „Viszont még messze 
állunk a kampányidőszakban be-
ígért változtatásoktól. A magam ré-
széről nagyon sok ígéretet „be kell 
hajtanom” még a városvezetésen, 
a mandátum végén derül ki, hogy 
ez mennyire sikerült és mennyire 
volt sikeres ilyen értelemben a mi 
együttműködésünk” – foglalta ösz-
sze Tőke Ervin.

Nem bólogató János
Egy önkormányzati képviselőnek tudnia is kell arról, hogy miről szavaz

Közös fotókiállítás
Fotósnégyes címmel Darvas 
Rezső, Borviz Attila, Pataki 
Hajnal és Csóti Béla közös 
kiállítását nyitják meg decem-
ber 9-én, pénteken 18 órától 
Csíkszeredában, a megyeháza 
földszinti kiállítóterében. A tár-
lat január 31-éig látogatható.

Honosítás 
és más ügyintézés
Az RMDSZ csíki területi 
szervezetének munkatársai 
az Eurotrans Alapítvánnyal 
együttműködve ma, illetve de-
cember 13-án, kedden és 15-én, 
csütörtökön 12–14 óra között a 
Szépvízi Polgármesteri Hivatal 
gyűléstermében veszik át a 
honosítási kérelem beadásához, 
házasság, gyermekszületés, 
haláleset vagy válás anya-
könyveztetéséhez szükséges 
dokumentumokat, tájékoztat-
nak ezen eljárásokról, illetve a 
személyazonosító igazolvány 
igénylésének módjáról, valamint 
az anyasági és életkezdési 
támogatásról. A dossziék össze-
állítása minden esetben díjmen-
tes. Érdeklődni hétköznapokon 
9–16 óra között az RMDSZ 
Csíki Területi Szervezetének 
székházában (Csíkszereda, 
Mihai Eminescu utca 2/A szám) 
vagy a Magyar Ügyek Házában 
(Csíkszereda, Gál Sándor utca 8. 
szám), illetve a 0371-347827-es 
telefonszámon lehet.

Hangolódás 
az ünnepekre
Színes programokat kínál 
minden korosztálynak az Erdélyi 
Hagyományok Háza Alapítvány 
Csíkszeredában december folya-
mán is. December 8-án, csütör-
tökön 10 órától Ciróka-maróka 
ölbeli játékok foglalkozást tart a 
legkisebbeknek és szüleinknek 
Bodor Réka az EHHA székhelyén 
(Csíkszereda, Petőfi Sándor 
utca 30. szám). Az ölbeli játékok 
a kisgyermek és szülő érzelmi 
kapcsolatára hatnak, testi-lelki 
fejlődésüket biztosítják, a be-
szédértés alapjait segítik, illetve 
a zenei-ritmikus vagy akár a 
természettudományos-matema-
tikai képességeket fejlesztik. 
Bárhol, bármikor elővehetjük és 
alkalmazhatjuk az adott hely-
zethez illő éneket, mondókát. Az 
alkalmakra minden csütörtökön 
várják a 3 év alatti gyerekeket 
kísérőikkel. December 9-én, 
pénteken 17 órától családi napot 
rendez az alapítvány, ahol kará-
csonyi díszek készítésére kerül 
sor. Készülnek majd angyalkák 
csuhéból, fonalból és nemezből. 
Foglalkozásvezetők lesznek 
Antal Eszter, Bodor Réka és Pet-
res Enikő. Alsó korhatár: 3 év. A 
helyek száma korlátozott, ezért 
az érdeklődőket kérik, hogy a 
részvételhez a www.ehh.ro hon-
lapon található űrlapot töltsék 
ki, vagy írjanak a kis.reka@ehh.
ro e-mail-címre.

• RÖVIDEN 

• Nemcsak az eléje tett határozattervezetek meg-
szavazása kellene legyen az önkormányzati képviselő 
feladata, hanem azok megvitatása, adott esetben mó-
dosítási javaslat megfogalmazása is – véli Szőke Do-
mokos, Csíkszereda volt alpolgármestere, aki jelenleg 
RMDSZ-es önkormányzati képviselőként tevékenyke-
dik a testületben.  És nehezményezi, hogy sok esetben 
észrevételei süket fülekre találnak az üléseken.

Szavazás a csíkszeredai önkor-
mányzati képviselő-testületi ülésen 

▴  K O R Á B B I  F E L V É T E L :  
     VERES NÁNDOR




